

# 99 學年度第 2 學期電子資源說明會 (桃園校區)

## 2011 Educational E-resources Training (Taoyuan Campus)

日期 Date	時間 Time	說明會主題 Topic	地點 Venue	講者 Speaker	可容納人數 Capacity
2/25/2011 (五) 2/25/2011 (Fri)	15:00-16:00	EBSCOhost (英文介紹 English Introduction)	S5131 (電腦教室 Computer Rm)	廠商 Vendor	65
3/1/2011 (二) 3/1/2011 (Tue)	12:50-13:50	文淵閣四庫全書 Siku Quanshu (Chinese)	P213-2		25
3/22/2011 (二) 3/22/2011 (Tue)	13:30-15:00	1. SCI、SSCI 2. JCR-Impact Factor、Journal Ranking	Q404	廠商 Vendor	50
3/23/2011 (三) 3/23/2011 (Wed)	10:30-12:00	ProQuest- ABI/Inform - Academic Research Library (ARL) - Dissertations & Theses (PQDT)			
3/25/2011 (五) 3/25/2011 (Fri)	15:00-16:30	EndNote 書目管理軟體	S5131 (電腦教室 Computer Rm)	廠商 Vendor	65
4/8/2011 (五) 4/8/2011 (Fri)	13:00-14:30	電子資源介紹 Introduction to E-resources	Q404	館員 Librarian	50

說明會主題 Topic :

1. EBSCOhost : 提供綜合學科、商管財經、生物、醫學護理、人文歷史、教育、觀光、旅館經營管理等電子全文及索摘資料庫 (本場次將以英文進行說明)

**EBSCOhost:** database that provides complete text, indices and abstracts for articles in comprehensive academics, business, management, finance, biology, medical care, culture & history, education, tourism, and hotel management. (This will be taught in English.)

2. 文淵閣四庫全書 : 是現今在中華文化領域保存得最完整、抄寫得最統一及最大的一部叢書，其有系統、有條理地將中華五千年的重要典籍彙集成一大套百科叢書

**Siku Quanshu:** the most well-preserved and complete set of writings on Chinese culture, an organized and systematic copy of important ancient books and record of Chinese history over the last 5,000 years.

3. SCI、SSCI、JCR : 提供理、工、醫、農、人文、及社會科學等各學科領域之文獻書目、作者摘要、期刊排名及引用文獻等資料

**SCI, SSCI, JCR:** provides reference documents, authors' abstracts, periodical ranking, and citations for articles related to science and engineering, medicine, agriculture, humanities, and social sciences.

4. ProQuest : 提供綜合學科、商管財經、藝術、人文、社會學、科學、教育等電子全文及索摘資料庫 (新平台即將於 100 年 3 月正式上線，平台特色與功能將於說明會時詳細介紹)

**ProQuest:** database that provides entire complete text, indices and abstracts for articles in comprehensive academics, business, management, finance, arts, humanities, social sciences, sciences, and education. (New platform will be available in March 2011. Details about new platform characteristics and functions will be introduced during the training.)

5. EndNote (書目管理軟體) : 利用書目管理軟體，可建立個人書目資料，於撰寫學術論文時，依期刊規定之投稿引用格式，進行編輯、修改與管理

**EndNote:** Individuals can establish their personal catalogue with software that allows them to edit, revise, and manage their academic papers in accordance with required journal paper formats.

6. 電子資源介紹 : 介紹館藏電子期刊、博碩士論文系統、電子資料庫、館際合作等服務

**Introduction to E-resources:** Overview provided covering online periodicals, Ming Chuan dissertation and thesis system, electronic databases, and inter-library loan.

備註 Notes:

1. 以上說明會，歡迎全校師生參加（煩請事先報名，以利統計人數、準備講義），謝謝！

Please pre-register so that we can prepare notes for those attending the training. Thank you!

2. 報名時，請以 E-mail 寄給聯絡人（欲參加之日期、場次、系所、姓名及聯絡方式）

Please email the contact person (Ms. Chiou-Shiang Lee) of which date you would like to attend, department, name, and contact number.

3. 上述各課程內容，除 EBSCOhost 以「英文」進行說明，其餘以「中文」說明

Except for EBSCOhost, which will be taught in English, all training will be taught in Chinese.

4. 倘若您不方便參與以上各課程，歡迎您透過線上學習或與我們聯繫，我們將會依照您的需求，安排相關課程，非常感謝！

If you are not able to attend the training, we welcome you to take the training online from the library website or contact us. We will try to arrange relevant training in accordance with your needs. We greatly appreciate your interest in learning more!

5. 聯絡人：桃園圖書館館員李秋香小姐，電話：(03) 350-7001 ext. 3763 E-mail：[jess@mail.mcu.edu.tw](mailto:jess@mail.mcu.edu.tw)

Contact person: Taoyuan Library, Librarian, Ms. Chiou-Shiang Lee, TEL: (03) 350-7001 ext. 3763;

E-mail: [jess@mail.mcu.edu.tw](mailto:jess@mail.mcu.edu.tw)

